
Vážení rodiče, 

po mém pečlivém uvážení, posouzení všech okolností a po důkladném prošetření nepříjemné události, 

ke které došlo v naší mateřské škole, jsem se rozhodla jako ředitelka školy vydat toto vyjádření. I 

když respektuji právo na svobodu slova a veřejné sdělení názorů každého z Vás, vážnost dané situace 

mě nutí reagovat a uvést věci na pravou míru. Mrzí mě, že někteří zvolili cestu šíření lživých a 

neúplných informací. Již od počátku mého působení na pozici ředitelky se snažím dělat maximum 

pro rozvoj a prosperitu naší školy. Jako vedoucí pracovník vnímám zodpovědnost za svěřenou školu 

a záleží mně na tom, aby se zde všichni – děti, žáci, pedagogové, správní zaměstnanci i rodiče – cítili 

příjemně a hlavně bezpečně. V následujících odstavcích se budu věnovat nastalé situaci a pokusím se 

objasnit a uvést na pravou míru všechny nepravdivé informace a závěry, které byly vyřčeny. Věřím, 

že po mém vyjádření budete mít ucelenější obrázek o situaci a budete se moci sami informovaně 

rozhodnout, jaký postoj k celé záležitosti zaujmete. 

V pondělí 2. 9. 2024 utekl v dopoledních hodinách (cca okolo 10:30) tříletý chlapeček přes silnici 

pryč od areálu školy, kde se daná třída mateřské školy věnovala venkovním aktivitám. Dvě paní 

učitelky byly s 15 dětmi na školní zahradě pod tělocvičnou, kde si děti hrály. Dle ověřených informací 

odešel chlapeček z oploceného areálu bočními vrátky (vedlejší vchod). Chlapce si všimla 

kolemjdoucí paní, která chlapce zastavila, snažila se s ním mluvit a dovedla ho zpět do areálu školy, 

kde ho předala paní učitelce ze základní školy. Tato paní učitelka základní školy chlapce odvedla a 

předala paním učitelkám z mateřské školy na zahradu. Celá znepokojující situace trvala určitě několik 

minut, ale dle svědectví mladé paní, jež chlapečka zadržela, ze školky nepřišel nikdo, kdo by 

chlapečka hledal.  

Paní učitelky mateřské školy poté sdělily tuto skutečnost své nadřízené z mateřské školy a ta následně 

informovala mě. Já jsem si pečlivě ověřila veškeré informace. Mamince chlapečka se paní učitelky 
omluvily a seznámily ji s tím, co se stalo. Hned druhý den (3. 9. 2024) jsem ohlásila členům rady 

obce útěk dítěte z mateřské školy. Ve středu (4. 9. 2024) jednali vedoucí pracovníci školy s paními 

učitelkami z mateřské školy, kterým se dítě ztratilo. Následující den (5. 9. 2024) se konala mimořádná 

pedagogická rada, kde byly s danou situací seznámeny paní učitelky z mateřské školy a opět byly 

poučeny o bezpečnosti a ochraně zdraví dětí.  

Velmi mě tedy zamrzely některé nepravdivé výroky, kde jsem byla obviňována z „ututlávání“ dané 

situace apod. Ráda bych proto zdůraznila a připomněla, že i já jako vedoucí pracovník musím 

respektovat postupy řešení vzniklé situace dle platné legislativy a vést veškerá jednání se 

zúčastněnými osobami na základě ověřených informací, nikoliv unáhleně a ukvapeně. Vše jsem řešila 

okamžitě a zodpovědně, přesto všechny výše zmíněné postupy vyžadovaly určitý čas, a proto i své 

prohlášení zveřejňuji z vlastní vůle, po zralé úvaze a především po řádném prošetření celé situace. 

Paním učitelkám ukládá školský zákon povinnost dodržovat školní a vnitřní řád, předpisy a pokyny 

školy a školského zařízení o ochraně zdraví a bezpečnosti, s nimiž byly na mimořádné pedagogické 

radě opět důkladně seznámeny.  Mám zodpovědnost za svůj tým zaměstnanců, a to nejen tehdy, když 

se vše daří, ale i v případě, že se něco nepovede. Jako nadřízená respektuji právo svých podřízených 

na chybu, ale také musím mít důvěru ve vlastní podřízené, kterým deleguji požadovanou práci, včetně 

respektování bezpečnostních pravidel během celého školního roku. Paní učitelky jsou pravidelně 

seznamovány s riziky při výchovné a vzdělávací činnosti a upozorňovány na nebezpečí při pobytu 

dětí venku. Provádějí o tom i zápis do třídních knih. Venkovním činnostem a hrám se děti se svými 

paními učitelkami věnují nejen v oploceném areálu školy, ale rovněž na pravidelných vycházkách po 

naší krásné obci. Proto se dětem v době těchto aktivit z důvodu bezpečnosti a jejich ochrany věnují 

neustále dvě paní učitelky. Zvláště v adaptačním období zvýšeně sledují svěřené děti.  

Na základě výše uvedených argumentů bylo řešení celé situace vyvozeno v souladu se zákoníkem 
práce. Tříletému chlapci se naštěstí nic nestalo, ale ze zjištěných faktů a okolností jsme museli vyvodit 

důsledky, jelikož šlo o lidské pochybení a porušení ochrany dětí a bezpečnosti pobytu v mateřské 

škole. 



Co se týká vchodů (vrátek) do oploceného areálu školy - máme celkem 3 vstupy do školního areálu 

(1 hlavní a 2 vedlejší). Vstupy do areálu školy jsou monitorovány kamerovým systémem a vstupy do 

jednotlivých budov ZŠ, MŠ a ŠD jsou kontrolovány přes video zvonky (dle doporučení MŠMT a v 

souladu s minimálním standardem bezpečnosti a ochrany dětí). Tím je eliminován pohyb cizích osob 

ve vnitřních prostorách školy a je zajišťována bezpečnost a ochrana dětí a žáků nejen v budově 

samotné, ale i ve školských zařízeních k nim náležejícím. Minimální standard bezpečnosti je 

projednáván se zřizovatelem, a to s ohledem na nutná opatření vyplývající z potřeb, z charakteru 

provozu a z místních podmínek. Vchody do areálu školy nemohou být trvale zamčeny (a nikdy ani 

nebyly), jelikož se jedná o školní zařízení s mateřskou, základní školou, školní družinou a jídelnou. 

V ranních hodinách od 6.00 do 8.00 hodin chodí do zaměstnání zaměstnanci a rodiče vodí své děti 

do školky nebo do družiny. Žáci ze základní školy přicházejí do školy v době od 7.00-8.45 hodin. 

Dále si od 10.00 hodin chodí do školní jídelny cizí strávníci pro oběd a následně v době od 11.30 do 

16.30 hodin si vyzvedávají rodiče své děti ze školky a i ze školní družiny. Žáci ze základní školy 

odcházejí z areálu po skončení vyučování v době od 11.40 do 16.00 hodin. Taktéž musí být do areálu 

dováženo zásobování pro školní jídelnu a také prováděn svoz odpadů. Není proto opravdu možné 

vrátka do areálu školského zařízení po celou provozní dobu zamykat. Všichni zaměstnanci školy byli 

s touto skutečností seznámeni a vzali ji na vědomí. 

Bezpečnost areálu a budov je zakotvena v provozním řádu školy. V lednu 2024 byla v naší škole ČŠI, 

která mimo jiné kontrolovala bezpečnost areálu a budov. Kontrolován byl rovněž provozní řád a 

směrnice k ochraně zdraví a bezpečnost s výsledkem, že nebylo konstatováno žádné porušení zákona. 

Následně v březnu byla v naší škole provedena kontrola BOZP PK - také s pozitivním závěrem. Opět 

bylo potvrzeno, že vše je v souladem se zákonem a kontrola neshledala žádná porušení. Vše je tedy 

takto nastaveno v našem školském zařízení správně. 

Je mi líto, že tato událost vrhá negativní stín na celou školu. Základní a mateřská škola přijala žádoucí 

opatření -  zvýšení bezpečnostních opatření a efektivnější dohled nad dětmi. Proběhla prověrka 

bezpečnosti a ochrany zdraví spojená s touto mimořádnou událostí, byla vyhodnocena hrozící možná 

rizika a přijata další bezpečnostní opatření, aby se daná situace již neopakovala. Všechny paní 

učitelky byly opakovaně proškoleny. Tento a příští týden se konají aktivy. Na třídních schůzkách 

budou podány informace zákonným zástupcům.  

Věřím, že mé vyjádření pomůže lépe porozumět situaci na naší škole. Chápu obavy a snahu o zajištění 

co nejbezpečnějšího prostředí pro výchovu a vzdělávání Vašich dětí, nicméně právě některé 

informace nezakládajících se na ověřených faktech dehonestují a znevažují naši práci, o kterou se s 

vedením školy a učiteli společně snažím.  Jako ředitelka školy neustále usiluji o zkvalitňování výuky 

a vytváření příjemné atmosféry pro všechny děti i pedagogy a vždy budu poctivě a upřímně usilovat 

o to, abychom společně nacházeli konstruktivní řešení, která budou prospívat všem zúčastněným. 

V případě jakýchkoliv doplňujících dotazů se prosím na mě neváhejte kdykoliv obrátit.  

Mgr. Ludmila Jílková, ředitelka školy  


